
Americká velvyslankyně Greenfieldová v OSN
pokrytecky obvinila Rusko z podněcování
jaderné války. Nebezja ji to ihned patřičně
vysvětlil
- editor007 | 27. dubna 2024

USA / RUSKO: Americká velvyslankyně při OSN Linda Thomas-Greenfieldová obvinila
Rusko, že se údajně vzdalo odpovědnosti za odvrácení jaderné války.

“Právě jsem se vrátila ze své japonské cesty, kde jsem měla tu čest navštívit Nagasaki, poslední
místo, kde kdy spadla atomová bomba. Byla to připomínka naší hluboké odpovědnosti za předcházení
válečným katastrofám a za to, aby žádné místo již nikdy nezažilo hrůzu jaderných zbraní. Bohužel,
dnešní Rusko tuto odpovědnost odmítlo, ” uvedla diplomatka.

Uvedla to poté, co Moskva vetovala v RB OSN návrh rezoluce USA a Japonska o nepoužití zbraní
hromadného ničení (OMU) ve vesmíru. Rusko tak učinilo, mimo jiné, proto, že Sovbez nezahrnul do
textu dokumentu dodatek Moskvy a Pekingu s výzvou, aby se v kosmickém prostoru trvale zabránilo
umístění jakýchkoliv zbraní, nejen zbraní hromadného ničení. Washington a Tokio nevysvětlily, proč
se postavily proti zařazení návrhu Moskvy a Pekingu do tohoto svého textu.
Na slova Thomas-Greenfieldové reagoval ruský velvyslanec při OSN Vasilij Nebenzja:
“Chceme zákaz všech zbraní ve vesmíru, nejen zbraní hromadného ničení. Ale to vy nechcete.
Položím vám stejnou otázku: proč? Moje americká kolegyně, mimochodem, mluvila o své cestě do
Japonska, návštěvě Nagasaki a děsivých následcích jaderného bombardování. Mohu se zeptat: osvětlí
nám, kdo provedl toto jaderné bombardování? Jediné v historii lidstva. Nebo o tom možná bude
mluvit náš kolega z Japonska? Země, která nikdy v mé paměti nepojmenovala stát, který ji
bombardoval. Je to, jako by jaderné bomby svržené na Hirošimu a Nagasaki ve skutečnosti pocházely
z vesmíru a přišly z ničeho.

Sama americká stálá představitelka právě řekla, že prezident Putin opakovaně potvrdil, že Rusko
neplánuje umístit jaderné zbraně do vesmíru. Řekla, že nepřijetí této rezoluce nemá vliv na stávající
závazky Ruska neumisťovat jaderné zbraně do vesmíru podle Smlouvy o vesmíru z roku 1967. Může
velvyslankyně Thomas Greenfield vysvětlit, proč Spojené státy a Japonsko tento projekt vůbec
zavedly, pokud to nic neznamená, neovlivňuje? To musíme nyní představovat návrhy rezolucí Rady
bezpečnosti pro každé prohlášení vašeho prezidenta?”
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